
Protokół

z obrad Komisji Wspólnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

z dnia 17 lipiec 2017 roku.

Rozpoczęcie obrad – godz. 14:30

Zakończenie obrad – godz.17:00

Posiedzenie  rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich.

Posiedzenie  otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W Komisji ponadto uczestniczy: Pan Błażej Konkol – Wójt Gminy oraz Pan Zbigniew Byliński –

przedstawiciel biura urbanistycznego.

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński na podstawie listy obecności poinformował,

że brakuje Radnego Karola Kusaja oraz Mariana Płotki.

Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 Radnych.

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił plan posiedzenia:

I. Omówienie  projektu  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miejscowości

Kleszczewo.

II. Omówienie materiałów sesyjnych:

.1 Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad;

- Zatwierdzenie porządku obrad;

- Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

.2 Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

.3 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 – referuje Pani

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie.

.4 Podjęcie  uchwały w sprawie  zmiany wieloletniej  prognozy finansowej  na lata  2017-2030 -

referuje  Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.

.5 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w obrębie geodezyjnym

Sobowidz – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.
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.6 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie

geodezyjnym Warcz – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

.7 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego obrębu Trąbki Wielkie, Gmina Trąbki Wielkie – referuje Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy.

.8 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego obrębu Trąbki Wielkie, Gmina Trąbki Wielkie – referuje Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy.

.9 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego wsi Kłodawa, na terenie gminy Trąbki Wielkie - referuje Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy.

.10 Interpelacje i zapytania radnych;

.11 Wystąpienia sołtysów;

.12  Wolne wnioski.

Ad  II  Omówienie  projektu  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miejscowości

Kleszczewo.

Przewodniczący Rady   Gminy - zwrócił uwagę, że istotą podjęcia przez Radę Gminy tej uchwały

jest  m.in.  to,  że  zmiany,  które  są  objęte  tą  uchwały  są  dla  Gminy  niebezpieczne,  ponieważ

prowadzą  do  dodatkowych  kosztów.  Koszt  te,  nie  są  ujęta  w  samym  projekcie.  Dotyczą

przyszłościowego odwadniania terenu objętego zmianą ponieważ, problem polega na tym, że  na

obszarze objętym zmianą tej  uchwały jest nadmiar wody, który zbiera się na drodze gminnej  i

gdyby Rada Gminy podjęła uchwałę w obecnej formie, to rodziłoby to koszt dla Gminy związane

właśnie z odwodnieniem tego terenu. Rada Gminy chciałaby poznać możliwości rozwiązania w tej

kwestii,  aby Gmina nie ponosiła kosztów z tym związanych.   

Wójt Gminy – zwrócił się do urbanisty – twórcy miejscowego planu w Kleszczewie  i przypomniał,

że plan miejscowy dla Kleszczewa został wykonany w całości. Jedna z działek została w tym planie

pominięta  i  ten  obszar  właśnie  jest  przedmiotem  proponowanej  zmiany.  Proces  dokończenia

planowania został zakończony. Na posiedzeniach Rady Gminy był poruszony temat związany z

odwodnieniem tego terenu, generalnie z melioracją, czyli,  że będzie to nosiło ciężar dla Gminy

dodatkowych kosztów.

Pan Zbigniew Byliński  –    przedstawiciel  biura urbanistycznego – podał,  że  plan obowiązuje od
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2014r. teren dawnej działki 160 jest w obowiązującym planie przeznaczony pod zabudowę. Kolejno

na rzutniku omówił  kolejne obszary planu.   Z przedstawionych informacji  wynika,  że warunki

zagospodarowania  terenu dla  poszczególnie  wskazanych obszarów są jednakowe.  W pakiecie  z

ustaleniem  co  do  zakresu  zadań  związanych   z  infrastrukturą  publiczną  i  innymi  zadaniami

dotychczasowo obowiązujący plan zawierał ustalenia, że przeznaczenie  terenu pod zabudowę nie

powoduje żadnych innych dodatkowych zadań niż  te,  które są ustalone w planach wieloletnich

Gminy i ewentualnie zadań w planach rocznych. Taki zapis świadczy o tym, że z punktu widzenia

budżetu Gminy i  ewentualnych obowiązków, plan nie wnosi niespodzianek. Dopasowuje się do

planów wieloletnich, do tego, co Gmina ustaliła, w planie  do wykonania w kolejnych latach. Jeżeli

w kolejnych  latach  w  planie  wieloletnim np.  dotyczącym infrastruktury,  dróg  itd.   Gmina  nie

zarezerwowała odpowiednich pieniędzy na odpowiednie zadanie, to tych zadań nie wykonuje i nie

ma takiego obowiązku. W tym projekcie właśnie jest to tak zrobione. Powiązaliśmy przeznaczenie

terenu i prawa ustalone w terenie z tym, co Gmina już ma ustalone w ramach tzw. zadań rocznych i

wieloletnich, planów rozwoju lokalnego itd. czyli z tego wynika, że plan nie może spowodować

obowiązku tego co wynika z planu jako nadzwyczajny  obowiązek większego niż już ustalony w

planach zadań wieloletnich. Taka jest koncepcja. Tak to działa.    

Radna Mariola Łabędzka – stwierdziła, że jeżeli Gmina zamienia grunty rolne na mieszkania, to

każdy mieszkaniec,  który wybuduje  się  na  takim terenie  w przyszłości  będzie  domagał  się  od

Gminy  drogi dojazdowej do swojej posesji.

Pan Zbigniew Byliński – podał, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby dane zadanie wprowadzić do

planów wieloletnich lub do planu na dany rok. Podał, że z punktu widzenia czysto formalnego,

dostępów do drogi publicznej, w tym stanie jaki jest na dzisiaj, to  każdy punkt tego terenu ma

zapewniony dostęp do drogi publicznej. Mieszkańcy mogą dokonywać podziały, mają dostęp do

drogi publicznej. Zaznaczył, że plany miejscowe mówią, że nie trzeba przed rozpoczęciem budowy

i przed uzyskaniem pozwolenia na budowę tego, że Gmina wykonała kanalizację, odprowadzania

wody,  odwodnienie.   Jest  to  tak  zrobione,  aby  nikogo  nie  pozbawić  prawa  do  zabudowy  w

przypadku kiedy Gmina jest biedna i nie ma na ten cel odłożonych środków. Ponownie zaznaczył,

że  można realizować zagospodarowanie terenu zgodnie z planem w sytuacji, kiedy gmina nie może

dostarczyć  mediów  o  tym  mówi  plan  miejscowy.  Ludzie  o  tym  wiedzą,  ponieważ  plan,

rozstrzygnięcia są publikowane. Prawo do zagospodarowania terenu, prawo do budowy nie może

być ograniczone tym, że Gmina  nie ma pieniędzy.

Wójt Gminy – przyznał, że z punktu widzenia prawnego to jest racją, natomiast  rzeczywistość jest

inna. Mieszkaniec nie czeka na budowę infrastruktury, tylko od razu się buduje i  zamieszkuje na

danym terenie  i  wówczas  tak  naprawdę  sprawa  się  komplikuje,  jak  ludzie  się  wybudują  i  już

zamieszkają. Rodzą się wówczas  do Gminy pretensja, że „kogoś zalewa woda”.

P  an  Zbigniew  Byliński –  zwrócił  uwagę,  że  o  trudnych  stosunkach  wodnych,  o  tym,  że  w
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przeszłości dochodziło do zapchania studzienki, co prowadziło, do  zalewania terenu,  w planie

zostało to zapisane. Zapisane zostało, że należy uważać na stosunki wodne, nie można ich naruszyć.

Zapisane zostało, że należy uważać na ciągłość melioracji. Zapisy te mówią, że realizacja każdej

inwestycji w dowolnym punkcie, wiąże się z tym, że inwestor musi brać pod uwagę skutki dla

gospodarki wodnej w całym obrębie i poza obrębem. Starostwo Powiatowe pilnuje dokumentacji

projektowych i pilnuje, aby sprawy dotyczące stosunków wodnych były dopilnowane. Tak dzieje

się  ze  względów  bezpieczeństwa.  W dzisiejszym  planie  może  powstać  kilkanaście  budynków

mieszkalnych, usługowych itd. Zmieniona planu – nowy plan, wprowadza jedną zmianę, wyrzuca

literkę  „R”  czyli  tereny  zabudowy  mieszkaniowej  –  jednorodzinnej,  ale  z  takimi  samymi

warunkami.

Wójt Gminy – zapytał,   jak można zapisać kwestię melioracji.  Czy  w obecnej chwili,  aby nie

wykładać tego planu do ponownego wyłożenia jesteśmy w stanie cokolwiek zapisać, żeby inwestor,

czy właściciel terenu był zobligowany do tego, że to on ma uregulować stosunki wodne.

Pan Zbigniew Byliński –  poinformował,  że bezpośrednio zapisać  tego nie  można.  Ewentualnie

można te detale zapisać w załączniku nr 2 do planu.

Na powyższy temat  wywiązała  się dyskusja  w trakcie  której  Wójt Gminy  podsumowując całą

dyskusję poinformował, że z informacji przekazywanych przez urbanistę Gmina nie jest w stanie

uniknąć kwestii obowiązku wykonania melioracji w tym zakresie, może ewentualnie delegować to

zadanie i  wskazać w jakim terminie powinno zostać to wykonane.

Radny Jan Selka – zwrócił uwagę, że na dzień dzisiejszy wniosek w sprawie zmiany miejscowego

planu tego terenu złożyli  państwo, którzy nie są właścicielami terenu objętego zmianą. Zapytał,

jakie wpłaty  z tego tytułu wpłyną do Gminy i od jakiego właściciela.

Pan Zbigniew Byliński – wpłaty wpłyną od tego, kto zbywa nieruchomość. Opłata planistyczna jest

naliczona tej osobie, która daną nieruchomość zbywa.

Wójt  Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  nadal  nie  rozwiązujemy  nurtującego  radnych  problemu  a

mianowicie kwestie wody. Na dzień dzisiejszy właściciel terenu może wydzielić działki. Może je

sprzedać, może je zabudować. Budować można, Gmina na chwilę obecną opłaty adiacenckiej nie

pobierze, bo ziemia jest rolna. Kolejno zaproponował o wprowadzenie zapisu, że w obecnym planie

rozwoju  lokalnego  nie  przewiduje  się  inwestycji  na  tym terenie.  Kolejna,  inna  sprawa,  to  jest

odnalezienie tych wszystkich mapek powojennych, przedwojennych, melioracyjnych i zobowiązać

każdego właściciela danej działki  do naprawienia tej melioracji ściekowej.  

Wójt  zaproponował  podjąć  działanie  dwuetapowo,  odnaleźć  mapki  melioracyjne  i  zobowiązać
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obecnych właścicieli. Kolejna sprawa, jeżeli Rada zdecyduje się do przystąpienia i uchwalenia tego

planu,  to  z  uwzględnionym   zapisem,  że   w  obecnym  planie  rozwoju  melioracyjnego  sieci

odprowadzenia wód deszczowych, czy naprawy nie jest obowiązkiem gminy.

Przewodn  iczący Rady Gminy – zapytał,  czy są jeszcze w tym  temacie jakieś pytania do Pana

Zbigniewa Bylińskiego. Pytań nie zgłoszono.

Wójt  Gminy –  z  uwagi  na  obecność  Pana  urbanisty  Wójt  zaproponował,  aby  omówić  pkt  9

porządku obrad dotyczący uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kłodawa, na terenie gminy Trąbki Wielkie.  Zwrócił

uwagę, że   sprawa dotyczy zabudowy kurników drobiu i temat przetwórstwa chciałby uściślić w

tym miejscowym planie. Poinformował, że  w planie tym wskazujemy cały obszar Kłodawy do

objęcia  zmiany planu.  Zwrócił  się  do  Pana Bylińskiego z  zapytaniem kiedy plan  ten  zacząłby

obowiązywać.

Pan Zbigniew Byliński  – poinformował, że jeżeli plan zostanie uchwalony przez Radę Gminy na

najbliższej sesji, to z przeprowadzeniem całej procedury w przyszłym roku o tej porze powinien

obowiązywać.  Zwrócił  uwagę,  że  terminów  poszczególnych  procedur  nie  jesteśmy  w  stanie

przeskoczyć.

Wywiązała się dyskusja w sprawie planowanej budowy dużej liczby kurników dyskutowano nad

zapisami, które wyznaczałyby dokładną strefę,

/Do posiedzenia dołączyła Pani Wioleta Wrona – Inspektor ds. ochrony środowiska/

Pani Wioleta Wrona – poinformowała, że dwóch inwestorów złożyło wnioski na budowę siedliska

gospodarstwa drobiowego. W sumie na jednej działce ma powstać 8 kurników, z których ma być

obsada 39 tys.  bojlerów. Planuje się 5 takich cykli w ciągu roku, czyli w sumie wychodzi  1 mil.

560 tys. bojlerów rocznie. Przedsięwzięcie zaliczane jest do przedsięwzięć znacząco oddziałujących

na środowisko. Jesteśmy na etapie uzupełnienia do raportu.  Nasz plan jest   bardzo elastyczny i

wszystko  możemy  w  nim  uwzględnić.  Sugestia  jest  taka,  żeby   ustrzec  się  przed  tego  typu

inwestycjami   wprowadzając  w  planie  zakaz  lokalizacji  inwestycji   zawsze  znacząco

oddziałujących na środowisko.

 

Zastanawiano  się  nad  możliwością  zaostrzenia  zapisów  w  planie.  Pan  Zbigniew  Byliński

przedstawiał  możliwości  zapisów.  Mówił  o  ustanowieniu  stref  ochronnych,  stanowiskach

archeologicznych. Warunek własnej formy terenowej dla Kłodawy są spełnione i w rejestrze są

wpisane stanowiska.
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Wywiązała się dyskusja na powyższy temat Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński

zwrócił  uwagę,  aby  przed  przystępowaniem  do  zmiany  planu  w  pierwszej  linii  dokładnie

przeanalizować to, o czym mówi studium. Kolejno podziękował Panu Zbigniewowi Bylińskiemu

za przedstawienie powyższej informacji.

/Pan Zbigniew Byliński opuścił sale posiedzenia/ 

/Do posiedzenia dołączyła Pani Zofia Gorzyńska – Skarbnik Gminy/

Ad II Omówienie materiałów sesyjnych:

Ad  3  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Trąbki  Wielkie  na  rok  2017  –

referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie.

Pani Zofia Gorzyńska – przedstawiła radnym potrzebę podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu

gminy na 2017r. odczytując uzasadnienie tej uchwały.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  spytała,  czy  są  pytania  do  zmian  budżetowych.  Pytań  nie

zgłoszono.

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030

- referuje  Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.

Pani Zofia Gorzyńska – uzasadniła potrzebę podjęcia uchwały w sprawie wieloletniej  prognozy

finansowej.

Pytań nie zgłoszono.  

Ad.  5   Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zakup nieruchomości  w obrębie

geodezyjnym Sobowidz.

Wójt Gminy – poinformował, że w/w uchwała dotyczy działki nr 95/3 położonej w Sobowidzu

(Wójt  wskazał  na  rzutniku  położenie  przedmiotowej  działki).  Podał,  że  jest  to  działka,  która

miałaby zostać zakupiona pod budowę przepompowni. Obok działki jest ciek wodny. Właścicielem

tej  działki  jest  Radny Marian  Płotka,  który będzie  wyłączony z  głosowania  nad przedmiotową

uchwałą. Na tej działce zaprojektowana jest oczyszczalnia ścieków. Zwrócił uwagę, że działka jest

obciążona zapisem na hipotece dawnego zobowiązania – w postaci iluś kwintali żyta. Próbowano

wykreślić ten zapis z hipoteki, ale niestety jest to dawne zobowiązanie, na razie nie udało się tego

uczynić, nie można nigdzie tego znaleźć. Urząd Skarbowy nie może dojść o jaką ilość chodzi. Jeżeli

decyzja  rady będzie  w  tym  zakresie  pozytywna,  to  zostanie  podpisana  z  właścicielem działki

umowa przedwstępna do czasu wyjaśnienia tej całej sprawy tj. wykreślenia z hipoteki tego zapisu.

Działka jest wystarczająca, aby usytuować na niej oczyszczalnie, nic nie będzie trzeba wydzielać.

  

Ad 6 Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w

obrębie geodezyjnym Warcz.
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Wójt Gminy – to jest nieruchomość położona w Domachowie, jest to gminny lokal przejęty od

Lasów Państwowych. Mieszkali w nim Państwo, którzy są wyprowadzeni do lokalu socjalnego.

Cały czas Gmina płaci czynsz ok. 400 zł. miesięcznie. Z przeniesieniem naszych lokatorów do tego

mieszkania jest ciężko, jest małe zainteresowanie a lokal utrzymywać trzeba. Wójt uważa, że nie

jest to gospodarne, aby Gmina cały czas za to płaciła, dlatego proponuje, aby lokal ten sprzedać.

Ad 7 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Trąbki Wielkie, Gmina Trąbki Wielkie

Wójt  Gminy – jest  to  teren położony naprzeciwko sklepu Fart  w Trąbkach Wielkich.  Inwestor

planuje tam zrealizować zabudowę deweloperską.  

Przewodniczący Rady Gminy – chciałbym, aby zostało to zdjęte z porządku obrad i w pierwszej

linii,  aby komisja  Ekonomiczna i  Rozwoju Gospodarczego się  nad tym pochyliła.  Uważam, że

jeżeli chodzi o plany miejscowe, to Rada powinna to szczegółowo omówić.

Na  powyższy  temat  wywiązała  się  dyskusja  w  trakcie  której  wspólnie  ustalono,  że  temat  ten

powinien  zostać  szczegółowo  omówiony  na  posiedzeniu  komisji  Ekonomicznej  i  Rozwoju

Gospodarczego Rady Gminy Trąbki Wielkie.  

Ad 8 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Trąbki Wielkie, Gmina Trąbki Wielkie.

Wójt Gminy – odczytał złożony wniosek inwestora w powyższej sprawie. Z informacji wynika, że

inwestor ma w planie wybudować duży magazyn. Kolejno na rzutniku wskazał położenie terenu

objętego zmiana. Wywiązała się dyskusja, Radni rozmawiali na temat wyjazdu z drogi gminnej na

drogę wojewódzką. Zwrócono uwagę, że jest tam wąska droga. Wójt Gminy zwrócił uwagę, że na

dzień dzisiejszy mówimy tylko o przystąpieniu do zmiany.  Zwrócił uwagę, że jest to inwestycja,

która  przyniesie  dochód,  ale  również  poważnie  wpływająca  na  drogi,  trzeb  zdać  sobie  z  tego

sprawę. O kierunku transportu zadecyduje miejscowy plan. 

Przewodniczący Rady Gminy – zaproponował, że komisja jeszcze w tym miesiącu popracuje nad

przedmiotową uchwałą. 

Wójt Gminy -  zwrócił uwagę, że należy na to patrzeć szerzej, z takich inwestycji będzie wpływ do

budżetu gminy z tytułu podatku. 

Radny Andrzej Zarzycki – uważa, że należy poddać uchwałę pod głosowanie.

Wywiązała się dyskusja na powyższy temat. Radni stwierdzili, że przedmiotową uchwałę należy na

sesji poddać pod przegłosowanie.  
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Kolejno  wywiązała  się  dyskusja  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  planu

zagospodarowania przestrzennego dla Kłodawy. Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby

wprowadzić zapis ograniczający hodowle zwierząt.

 

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zapytał,  czy  są  jakieś  pytania  do  Wójta  Gminy.  Pytań  nie

zgłoszono. Podziękował wszystkim za czynny udział i zamkną na tym posiedzenie komisji.  

Sporządziła Wiceprzewodniczący Rady Gminy

Katarzyna Czyż                   Józef Sroka
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